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Predsjedniku Ivanu Brajovicu

Podgorica, 20.04.2018.

Na osnovu Clana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore, u ime Kluba

poslanika Socijaldemokrala i Liberalne partije Cme Gore, postavi6u pitanje na
Petoj - posebnoj sjednici Prvog redovnog (proljecnjeg) zasijedanja 25.04.2018
godine, predsjedniku Vladc Cme Gore, gospodinu Dugku Markovifiu.

S poStovanjem,

Predsjednik kluba poslanika

Socijaldemokrata i Liberalne partija Cme Gore

iVIi^o Orlandic
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SKUPSTINA CRNE GORE

Predsjedniku Ivanu Brajovicu

Na osnovu £lana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore^ postavljam sljedece

pitanje, na Petoj-posebnqj sjednici Prvog redovnog (proljecnjeg) zasijedanja

25.04.2018 godine, predsjedniku Vlade Cme Gore, gospodinu DugkuMarkovidu:

Kakva je ocjena Vlade u pogledu ocjene napretka Crne Gore u

ovogodisnjem hyjestaju o napretku Evropske komisije i koji su priorUeti po

oblasiima u narednom periodu?

OBRAZLOlEME:

Ovogodignji IzvjeStaJ o napretku je pokazao da je Cma Gora sa 30

otvorenih poglavlja lider u procesu evropske integracije u regionu Zapadnog

Balkana. Samo u proSloj godini smo otvorili6 novih i privremenozatvorilijedno

poglavlje. Izvjestaj je dodatni podsticaj i odgovomost za Cmu Goru, a

ohrabrujucaje poruka evropskih zvaniCnika da je Cma Gora napredovala, te da

je nas region die Evrope i da 6e biti dio EU.



Osvr6u6i se na posebne dijelove izvjeStaja, ohrabrujude jc da smo dobili

ocjenu dobar progres u pogledu reforme javne uprave, kao i u oblasti u oblasti

poljoprivrede i ruralnog razvoja.

Takode, IzvjeStaj Komisije u dijelu obrazovanja je veliki podstreki dokaz

truda koji je u prethodnom periodu uloSen u obrazovnu reformu i obrazovanje

uopSte. Poseban naglasak je stavljen na upisnu politiku, praksu u obrazovnom

sistemu i primjenuprograma koji se baziraju na ishodima u5enja, koji su dobili

dobru ocjenu. Aktivnosti poput smanjenja broja uCenikau odjeljenjima, uvodenja

besplatnih studija, 25 odsto prakticne nastave na fakultetima i formiranja

Agencije za kontrolu kvaliteta visokog obrazovanja, a koje su pomenute u

IzvjeStaju su dobrasmjemica za daljedjelovanje Crne Goreu ovoj oblasti.

Socijaldemokrate odekuju da ce Vlada u narednom periodu sve svoje

kapacitete usmjeriti na sprovodenje potrebnih mjere kako bi Cma Gora ubrzo

preSla uzahtjevniju fazu zatvaranjapregovarackih poglavlja.

Molim Vas da mi odgovor dostavite i u pisanojformi.

S poStovanjem,

Poslanik

Mice Orlandid

m
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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovanl predsjednice,

U skladu sa stavom 7 dana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam plsane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 25. aprila 2018. godine, kako bi Isti bili
dostavljeni uvazenim poslanlcima.

S uvazavanjem,

iko Mdirkovic

1 ./



Mico Orlandic, Klub poslanika SD i LP

POSLANICKO PITANJE

Kakva je ocjena Vlade u pogledu ocjene napretka Crne Gore u ovogodisnjem
Izvjestaju o napretku Evropske komisije i koji su prioriteti po oblastima u
narednom periodu?

OBRAZLOZENJE:

Ovogodisnji Izvjestaj o napretku je pokazao da je Crna Gora sa 30 otvorenih
poglavlja lider u procesu evropske integracije u regionu Zapadnog Balkana.
Samo u prosloj godini smo otvorili 6 novih i privremeno zatvorili jedno
poglavlje. Izvjestaj je dodatni podsticaj i odgovomost za Crnu Goru, a
ohrabrujuca je poruka evropskih zvanicnikada je Crna Gora napredovala, te da
je nas region dio Evrope 1da ce biti dio EU.

Osvrcuci se na posebne djelove izvjestaja, ohrabrujuce je da smo dobili ocjenu
dobar progres u pogledu reforme javne uprave, kao i u oblasti poljoprivredei
ruralnog razvoja.

Takode, Izvjestaj Komisije u dijelu obrazovanja je veliki podstrek i dokaztruda
koji je u prethodnom periodu ulozen u obrazovnu reformu i obrazovanje
uopste. Poseban naglasak je stavljen na upisnu politiku, praksu u obrazovnom
sistemu i primjenu programa koji se baziraju na Ishodima ucenja, koji su dobili
dobru ocjenu. Aktivnosti poput smanjenja broja ucenika u odjeljenjima,
uvodenja besplatnih studija, 25 odsto prakticne nastave na fakultetima i
formiranja Agencije za kontrolu kvaliteta visokog obrazovanja, a koje su
pomenute u Izvjestaju su dobra smjemica za dalje djelovanje Crne Gore u ovoj
oblasti.

Socijaldemokrate ocekuju da ceVlada u narednom periodu sve svoje kapacitete
usmjeriti na sprovodenje potrebnih mjera kako bi Cma Gora ubrzo presla u
zahtjevniju fazu zatvaranja pregovarackih poglavlja.

MolimVas da mi odgovor dostavite i u pisanoj formi.



ODGOVOR

Uvazeni poslanice Orlandlcu,

Najprije, zahvaljujem sto ste postavili pitanje koje daje priliku da sa javnoscu
jos jednom podijelim videnje Izvjestaja Evropske Komisije o napretku Crne
Gore. Nia imamo aktuelnijeg pitanja, nid na sfrateskom nivou imamo vaznije
obaveze odprocesa pristupanja Evropskoj uniji.

Podsjeao bih da je ovo prvi Izvjestaj oCmoj Gori umandadi ove Vlade, te stoga
njegova vaznost biva jos veca, jer predstavlja svojevrstan presjek svega onoga
sto je Vlada do sada uradila, ali i najavu onoga sto treba da uradi u narednom
periodu.

Izvjestaj jasno ukazuje da nema dileme da je Crna Gora lider uRegionu, teda su
reforme koje se sprovode okrenute u pravom smjeru. Tome svjedoci cinjenica
da Evropska Komisija konstatuje da je u prethodnom periodu otvoreno cak 6
pregovarackih poglavlja, i da je jedno privremeno zatvoreno, uzimajucl uobzlr
napredak ne samo u dm poglavljima, vec i u vladavini prava, i to u skladu sa
novlm pristupom Brisela toj kljucnoj oblasd.

Upravo ova cinjenica odlucno demantuje sve one koji su mislili da se moze
usporiti ill zaustaviti nas put ka Evropskoj uniji. Poslata je i jasna poruku
gradanima ko se brine o njihovim interesima, i ko je partner Brisela u tom
procesu. Iu jednom i u drugom slucaju - to je Vlada, Skupsdna i drugi drzavni
organi koji vode ovaj proces. Ali ovaj detalj istovremeno ukazuje ina one pojave
isnage uCrnoj Gori, koje pojedinacne interese stavljaju ispred interesa gradana
i Drzave.

Dokument o kojem govorimo, pokazao je jasno da je politika koju vodimo u
prethodnom periodu, ne samo odgovorna, vec i efekdvna, i da ona daje
mjerljive rezultate. Evropska komisija konstatuje znacajan doprinos Crne Gore
regionalnoj stabilnosti kroz stoprocentno komplementarnu spoljnu i
bezbjednosnu polidku onoj koju vodi Evropska Unija.

Odlican primjer su i konkretne ocjene koje su konstatovane u ispunjenju
ekonomskih kriterijuma za clanstvo, kroz flnansijsku i fiskalnu konsolidaciju i
rekordni rast bruto domaceg proizvoda. Takode, evidentan je i znacajan



napredak u reformi javne uprave koju smo projektovali kao servis gradana, ali
i u oblasti poljoprivrede i ruralnograzvoja i bezbjednosti hrane.

0 napretku Crne Gore, mjereno po poglavljima, i planovima za naredni period,
cull ste na konferencijl za medije koju smo imali odmah po objavljivanju
Izvjestaja. Stoga ovdje necu izlagatl detalje, jer je javnost to registrovala, ali cu
nasim gradanima i poslanicima dodatno ukazati nakoji nacin cemo se odnijeti
prema preporukama iz samog dokumenta, jer ih Vlada dozivljava kao jasne
smjernice za daiji rad i napredakna svom evropskom putu.

Smjernice koje su date kroz Izvjestaj, ove godine su detaljnije upravo zbog
cinjenice da je Crna Gora zemija koja je najvise odmakla u procesu
pregovaranja. To istovremeno znaci da se nasa zemija znacajno primakia
clanstvu u Uniji, i tu cinjenicu ne treba precutkivati.

Imajuci pristupanje Evoropskoj Uniji uvrhu agende, i tretirajuci ga kao prioritet
vanjske politike, Vlada je posveceno i unaprijed identifikovala pravce daljeg
rada, ne cekajuci objavu Izvjestaja Evropske Komisije.

To znaci da smo gotovo sve potrebe i aktivnosti na ovom planu vec planirali u
Srednjorocnom, ali i godisnjem Programu rada Vlade, kao i u Programu
pristupanja Crne Gore.

Ovo jasno govori i o odgovornosti Vlade, i njenoj posvecenosti prije svega
poboljsanju uslova zivota svih gradana, kroz priblizavanje evropskom prosjeku
zivotnog standarda.

Podsjeticu da zahvaljujuci brojnim sprovedenim reformama, nasi gradani imaju
ista prava kao gradani Evropske unije. Kvalitetnija hrana, bezbjedniji proizvodi
na trzistu, sigurnije i stabilnije komunikacije i saobracajna povezanost,
modernizovane skole i bolnice, osnazeni organi za sprovodenje zakona - samo
su neke od prednosti koje nam je dosadasnji put ka Evropskoj uniji donio, akoje
vec osjecamo u praksi.

Nasi gradani ne cekaju duge redove za vize za odiazak u zemlje Sengen zone,
nasi studenti koriste mobilnost u obrazovanju i usavrsavaju se u evropskim
centrima, prenoseci steceno znanje u Crnoj Gori. Nasi privrednici dobijaju
fmansijsku podrsku za osnazivanje svog biznisa iotvaranje novih radnih mjesta



koristeci najbolje prakse inove vjestine. Upravo to jasno isnazno govori da smo
na pravom putu!

A vec do kraja ove godine imacemo jos bolje rezultate, otvoriti preostale
pregovaracke pozicije, ispuniti privremena mjerila u 23. i 24. poglavlju, i steci
internu spremnost za privremeno zatvaranje poglavlja.

Uvazeni poslanice,

Uvjeravam vas da ce odnos Vlade prema ovim pitanjima biti sveobuhvataii;
odgovoran i u interesu gradana. Ana torn putu su nam potrebni partneri, i mi
ih imamo u svim granama vlasti.

Iskoristio bih priliku da pozovem sve one koji mogu doprinijeti evropskom
opredjeljenju nase zemlje, da djelujemo zajednickl i u Interesu gradana i
Drzave. Jer se ovone tice samo Vlade i koalicije koja je konstituise, vec se radl o
procesu svih snaga u crnogorskom drustvu.

Stoga ukazujem i na potrebu povratka opozicije institucionalnom djelovanju,
kako bismo unaprijedill izborni okvlr u skladu sa onim sto je konstatovano u
ovom Izvjestaju. Takode, pozivam organizacije nevladinog i civilnog sektora da
podrsku zazajednickl i konstruktivan rad ne traze na drugim adresama pored
ovih legitimnih i domacih!

Vrata mog Kabineta, i vrata Vlade uvijek su otvorena i za nih, i za zainteresovane
pojedince, ali i za sve gradane. Pozivam ih da sjednemo za istl sto i razmotrimo
dalje mogucnosti saradnje na putu koji je zajednickl, i cilju koji je gradanski,
drustveni i drzavni.

Jedino takav pristup i takav put dovesce Crnu Goru gdje joj je mjesto, a njene
gradane uciniti bogatijim i zadovoljnim u svojoj evropskoj kuci. Nadam se
uskoro.

Zahvaljujem na paznji.


